



ပစိဖိတ်ဂေဟစနစ်စိုက်.လိုက်. လွင်းဂူတ်,ထတ်းသင်း;ရှင်းတိုင်းသယံ,ဝ
ပစိ,ရှင်းဟုံးဟူး,ရှင်းခေမ်. မိုင်းမာမ်း;
ရှင်ရှမ်း;ဟိုခေမ်လိက်;



ခွင်တိုင်းခွင်,ပခေ,ခွင်တိုင်းဂူးထိုင်းမိုင်း International Finance Corporation (IFC) 2018 တင်းမုတ်

2121 Pennsylvania Avenue, N.W.

Washington, D.C. 20433

Internet: www.ifc.org

လွင်းတင်းခွင်းပပ်.ဟိုခင်းခေ.တင်းသိုင်းမီးထင်းခွင်ဟိုခင်းတိုင်းမခင်းဝိ။ သင်တုးကမ်,လီ;ခွင်.ထင်းခွင်မခင်းလေး; ထို,ရှိုတ်း ဟိုခင်းမိုခင်း ကပ်ပွတ်းကွခင်း,တွခင်းခိုင်းခွင်းပပ်.ခေ. ကမ်,ခခင်းတင်းမုတ်းသုင်,ထူးဂခင်းထိုင် တေပီခင်းလွင်းပူခင်း.ပီခင်းပင်းပိုင်လေး; ထင်းရူးလွင်းကပ်လှိုင်းယူ,။ (IFC) ပခင်းရှိုင်းလွင်းပိုခင်းမေးခေးဂခင်းမခင်းယူ,လေး; တိုခင်းတေပခင်းခွင်.လွင်းခိုခင်းသိုပ်,ရှိုတ်း ယူ,ပွတ်းကွခင်း,တွခင်းခိုင်း; ခေးဂခင်းကခင်းခေ.ယူ, သင်တုးတေကပ်သိုပ်,ရှိုတ်းကွဂ်,တု,ပီးပရပ်,ရု,လေး; ယိုင်းကခင်း ကမ်,လှို;တု,ဂခင်းဂု.ခေ။ ကမ်,လီ;သိုင်းဂူးခခင်းသင်၊ ဝွင်းတုးသင်ပီခင်းလွင်းထိုင်းခေ.ထိုင် တင်းမေး,ရှပ်းဂေး; တေထင်းတွင်းထမ် တုဂ်းယွခင်းလွင်းတင်း ယွခင်း.သင်ခိုခင်းခခင်း.ယပ်.။

ခွင်းပပ်.ကွခင်း,ကခင်းခေ. (IFC) ကမ်,ထင်းရှပ်းခွင်းလီ;တုးမခင်းထိုင်းလှို;မခင်း,မီခင်း; ပီခင်းတီးယုမ်,ယမ်လီ; ကမ်,ခခင်းမခင်းတီမ် ထူခင်းတင်းမုတ်း ကမ်,ခခင်းခွင်းတွခင်းလူပင်းလင် ကမ်,ခခင်းတု,ခေးထတ်းသင်း; ကခင်းလီ;လတ်းခခေ.ခွင်းခေ.သေ တိုခင်းကမ်,ယွခင်းရှပ်.ကပ်ပုခင်းမေးခင်း လွင်းမခင်း,မီခင်းထိုင်းလှို;ကခင်း ကမ်,ပုးမုး ကမ်,ခခင်းထိုင်းမီးတင်းပိုင်း (ပုးလီမ် လွင်းကခင်းကမ်,မဂ်းခခင်း; လွင်းတီမ်းပေး.ထိတ်းလေး; လွင်းခခေ.ဂတ်.တင်းမေးထိုင်းခေ.) ခွင်းလမ်းခွင်းသင်သေမပ်,တုး ကမ်,ခခင်း တွခင်းတု,ကပ်ပီခင်းတီးကင်းကိုင်ထိုင်းခေ. လွင်းတင်းခွပ်,ခီတ်,ရှင်းသီလေး; ခေးမုခင်းတင်း,ထိုင်းကခင်း မီးခွင်းမီခင်း,တီးပပ်.ခေ. တိုခင်းကမ်,လီ;တင်းလှို;တု,ရှို;ပီခင်းခေးထတ်းသင်းထိတ်းတေ, ယေးထိုင်းဂမ်,မေး, World Bank သေထိတ်, ရီပ်,ဂပ်းလွင်းတင်းပင်းပိုင်မီမီး သေပွတ်းသေတွခင်း ကမ်,ခခင်းလွင်းရှခင်းလီဂမ်.ထီမ် ကမ်,ခခင်းလွင်းယွခင်းရှပ်. မဂ်းမခင်းခွင်းခွပ်,ခီတ်, ထိုင်းခခေ.တုးမုးခေ.သေကတ်းသေကွတ်း မေးခင်းဂခင်းလေး; လွင်းသပ်းလီင်း; ပုးတင်းလွင်းခေး လူပင်းလင်မခင်း ကခင်းလတ်းပီ.ခခင်းခေ.တင်းမုတ်း တိုခင်းကမ်,လူပ်,ရှို;မီး လွင်းတုမ်.ထိုင်း.ထိုင်းသီင်ဟူးသင်,ထတ်းဂခင်းလူင် ငယေးထိုင်းဂမ်,မေး, ကမ်,ခခင်းလူင်ပွင်ထိုင်း; ကခင်းခပ်ပီခင်းတုတ်းတီခင်းဝိ.ထိုင်းခခင်း.။

တင်းမုတ်းခွင်းပပ်.ခေ.တိုခင်းယိုင်းကခင်းတု,ရှို;ပီခင်း ခေးမုခင်းပိုင်လီပ်ဂုခင်းလေး;တိုခင်းကမ်,ယိုင်းကခင်းရှို;ပီခင်း တင်းပင်းပိုင်၊ ပီခင်းလွင်းရှပ်,လူမ်း; ကမ်,ခခင်းပီခင်းလွင်းပခင်းပီးဂုခင်း.လူင်းတိုခင်းလင်း; ပီခင်းတင်းရှခင်းထိုင် ကခင်းသင်,ထုဂ်,တု,ဂခင်း လူင်းတိုခင်းလင်း ကမ်,ခခင်းပီခင်းလွင်းရှပ်းထိုင်းရှိုတ်းသင်သေလွင်းသေတင်း။ IFC ကမ်,ခခင်း ဟူးရှပ်းမေးဂခင်းမခင်း တေထင်းမီးဂခင်းလူင်းတိုခင်းလင်း; ပခင်းပီးဂုခင်း. ကွင်းရှိုတ်းသင်း; ကမ်,ခခင်းသုခင်းလှို;ဂခင်းခိုင်းတွင်းထွမ်း; ပုးလီမ်ခွမ်,ပခေ, လေး;လီ;မေး,လီ;ပုးယူ, သင်မီးခေးထင်,ထူမ် ရီပ်,ဂပ်းလွင်းသုခင်း,ပီခင်းထင်းခွင်တိုခင်းလေး; ခေးခွင်.ပုးလီမ်သုခင်း,တင်, ထိုင်းထိုင် ဂပ်းသိုပ်,တွင်းထမ် လီ;တီးခွင်းဂခင်းမေး,ဂပ်းသခင်း IFC 2121 Pennsylvania Avenue, N.W. Washington, D.C. 20433 လီ;ယူ.။

ခွမ်,ပခေ, ဝွင်တိုခင်းဂူးထိုင်းမိုင်း International Finance Corporation ခေ.ပီခင်းထမ်းထတ်းထိုင်းလုမ်းဟု. ကခင်းကပ်ခေးတုဂ်းလီ;လှို;ဂခင်းသေ ဟွတ်းမုးခွင်းခေးလုဂ်းထမ်းထိုင်းမိုင်း လေး;ပီခင်းလုဂ်းထမ်း ထမ်းငယေးထိုင်းဂမ်,မေး, ခခင်း.ယပ်.။ ထိုင်းတင်းမုတ်း; မိဂ်းမီးလေး;မိဂ်းဂူးခေ။ တင်းသိုင်းတိုခင်းပီခင်းခွင် IFC လေး;ယိုင်းကခင်းလွင်းသင်ဂေးယပ်. ထင်းဂပ်,တိုခင်းတေကမ်,ထင်းကပ်လှို.တိုင်းခွင်းခွင်ထိုင်းခေ. သင်တုးကမ်,ထွမ်းခေးတီမ်းမီးခေးလီ;လှို IFC။ ထီင်းလွင်းခိုင်း; ခွမ်,ပခေ, ဝွင်တိုခင်းဂူးထိုင်းမိုင်း International Finance Corporation လေး;တင်း IFC ခေ.လူင်းမီးဟုင်ပီခင်းမိဂ်းမီး ဂု.ခေခွင် IFC ယပ်.သေ မီးမီးထမ်းထိုင်း; လုမ်းဟု. ရပ်.ခွင်းဂီတ်,ဂင်းဝိ.ပခင်းခခင်း.ယပ်.။

ခီမ်းရှင်းခေးပပ်.ထင်းခွင်ပီခင်း Tessa Bunney 2017

မွန်; 70% ဆီးယူ့ဝီပိုဆင်းတီးဝါခင်းခွက်;ခေးပင်,ကခင်းရှင်,ယခင်းဝီင်းသေ ဂမ်းခခမ်းခခီးလီးပိုင်းကိုင် ရှိတ်းဂခင်းရှင်ခခင်းလီင်.တွင်. လွမ်းသခါခမခခမ်း.ခလး; ခွမ်းတိုခင်းသခေ,ဝခခခခခမ်း.ယဝ်.။

လွင်းလိုခင်းသိုလီခမခခမ်း.မိုင်းမခခင်းဂေးလီးပိုင်းကိုင်ဝီ. လွမ်းခွမ်းတိုခင်းသခေ,ဝခခခခခမ်း.ယဝ်. ပိုင်ယူင်.သခင်းခွမ်းတိုခင်း ခခမ်း.လိုခင်းသို လိုင်းခခခခခမ်း.ပးဝီ.-

- လွင်းခိုင်ပွင်သခင်းပခခမ်း- တိုင်းပု၊ လွင်းဂီတ်,ခခမ်း.လေး,လီင်.၊ ခလး; လွင်းဂခင်းလွ်.တိုင်းခခမ်း.ခခင်း.လိုင်းမိုင်း
- လွင်းလူလွမ်းဂမ်းဂခခမ်း- ရှုံးခခမ်း.လီပီခခမ်းပဂ်းဂခခင်း,ပိုင်ဂခခင်း, လွင်းထွင်ခခမ်း.လိုခင်းသို၊ လွင်းခမခခင်းခခင်းသခေ,ဝ (ခခမ်း.ခခခခခင်း)၊ လွင်းဂမ်းဂခခင်းထိုင်းသိမ်းထွမ်းလီခခင်းခခင်း,ပင်,လီ,ခလး; လီင်,ကု,ရှု,ရပင်,လီ, တင်း
- ဖှိုင်းထုင်း- ပိုခခင်း.တီး; ကွင်းဖှိုင်းထုင်း; လွင်းကွင်းတီးယင်.လိုင်းရှိုင်း.မို; ခလး; ဂခင်းကွင်,တခင်းကီင်,လေး, လိုင်းခခခခခမ်း.ယဝ်.။

ပိုင်လူင်လမ်း,လွင်း; လီင်,ခခမ်း.မိုင်းမခခင်းခခင်း.တိုခင်းပီခခင်းကွင်းတိုင်းပုလှိုင်းခခင်းခခင်း.ယဝ်.။ မီးဂခင်းလခင်းခခင်းဝီ.ဝု; ရှင်ဂုခခင်း 3.2 လခခင်း.ဂေး. လီးဂခင်းခခင်း,ရှုပုခခင်းခခင်းခခမ်း.လိုခင်းသိုခလးပင်,လီ,သေ ရှင်ဂုခခင်း 800,000 ဂေး.ရှိုတ်းဂခင်းတခင်းငုခခင်း. ခခင်းခခင်းယခင်း တီခခင်းခလးတု.ထီင်း; 2.4 လခခင်း.ဂေး.ရှိုတ်းဂခင်းတခင်း,ငုခခင်းခခင်းယခင်း (www.worldfishcenter.org/country-pages/myanmar) တွမ်းဂခင်းရှုပုခခင်း.ပီခခင်းတွမ်းထုခခင်းသီ,ကခင်းယို,သုတ်း ကခင်းရှိုတ်းရှုံးဂခင်းကွင်,ခခင်းမိုင်းမခခင်း; (GDP) ခလး; ယင်းပီခခင်း တွမ်းဂခင်းယို,လူင်ထုခခင်းသီ,ကခင်းရှိုတ်းရှုံး ပိုခခင်းခခင်းဂခခင်း လီင်;ငိုခခင်းခခင်းမိုင်း ယင်းပီခခင်းလီင်,ကု,ရှု,ရ လမ်း,လွင်းလူင် ကခင်းထိုင်းထီခခင်းပခခင်း ထခင်းပရှင်,တခင်း (မီးလွင်းခခင်းလခင်း ပီ.ဝု;ခခင်းပီလှို လီးရှပ်.ထခင်းပရှင်,တခင်း 30 ဂီ,လူင်,ဂခခမ်း, တေး,ခခင်းဂေး.) ခခင်းခခင်း.ယဝ်.။

ပီင်.သခမ်း.မီးတိုင်း.တခင်းလီတု,ဖှိုင်းခခင်းခခင်း. တေပီခခင်းတခင်းထိုင်းဂခခင်း.ထီခခင်းပခခင်းခခင်းခခင်း.တွမ်းပုဂ်းပွင် တူင်,ဂုင်း- ပီးမခခင်းမီး လိုင်း. လခခင်းသေတု. ဖှိုင်းခခင်းခခင်း.ခခင်း.မီးပခခင်းရှုလီးထုင်းလွင်းခခင်း,တု.ကခင်းဂုခခင်းမိုင်းသခင်းခခင်းပုခခင်း.မုးပီ,ရှိုင်းခခင်း. ယွခခင်း.ခခင်း ဂခခင်းကခင်းယို,လူင်လိုင်းခခင်း.ယဝ်. လွင်းသခင်းခခင်းထိုင်းခခင်း. တီး,ကေး,သုတ်းမခခင်းတိုခင်းမီးလွင်းတုမ်း.ယွခခင်း.ယွခခင်း. ခွင်းဂခခင်းမခခင်းကခခင်း,မီးလွင်းလီင်းလီင်းခလး; လွင်းကုပ်,ဂုမ်းဂုပ်.ငီ.ထွမ်းယူ;ဂီင်,ခွင်းခခင်းခခင်းသေ ခေးရှပ်;လိုခင်းသုတ်းတေ. တိုခင်းပီခခင်းယွခခင်း. လွင်းလီင်;လီးတခင်းဂခခင်းမိုင်းပုခခင်း.ယဝ်. ခွင်းဂခခင်းလိုင်းတခင်း,ယိုခခင်းရှုံးမခခင်းပခခင်းရှိုတ်းသခင်း ခခင်းသီခခင်းခခင်း. ယို,လူင်မခခင်းလိုင်းလီးထုင်,ပဂ်းပီတင်းသေ ရှိုတ်းရှုံးလူင်ပွင်လိုင်းလီးဂိုတ်းယင်.ပီတင်းခခင်းဂခခင်း ဖှိုင်းခခင်း. တီး,မိတ်.လူင်.၊ တု,မခခင်းတီးခလး; တခခင်းသီ, လိုင်းခခခခခမ်း. ရှမ်းတခင်းမူတ်းရှိုင်းဖှိုင်း 7,800 မေ,ဂု,ဝတ်. ဖှိုင်းဂခခင်း ဖှိုင်းခခင်းခခင်း.ခခင်းမိုင်းမခခင်းခခင်း.ဂေးယင်းလီး တေး,သု;ပုခခင်းထွမ်းခခင်း.တီး,ကခင်းတိုင်း.မီးပင်တိုင်းသိုင်းသိုင်း၊ ကမ်း,လီးရှပ်.ခေး မုခခင်း (ဖှိုင်း,ပီးလွင်းလီခခင်းခခင်းခခင်း.၊ ဖှိုင်း,ရှိုင်း ပိုခခင်း.တီး,လိုခင်းခခင်း; ပိုင်ယူင်.သခင်းခခင်း.၊ တူင်,ဂုင်းဂုခခင်းခလးလွင်းဂခခင်း ရှင်ခခင်းလီင်.တွင်.) ကခင်းဂီင်,ဂမ်းခွမ်းတိုခင်းသခေ,ဝပီင်းပေးသေ ခခမ်း.ဂတ်.တခင်းမေးခခင်း,လူင်ပွင်လိုင်းဂေးမီး လွင်းယူပ်; ယွမ်းပုခခင်း.ယဝ်.။

2. မီးလွင်းမခခင်းခခင်း; ခွင်းဂခခင်းကခခင်းတိုင်း.ရှိုတ်းသခင်းခခင်းခခင်း.ဂခခင်းယခင်းလီင်

ခခင်း.ဂခခင်းပုဂ်းပွင် (ခွင်းဂခခင်းကခခင်းတိုင်း.ရှိုတ်းသခင်းခခင်းခခင်း.ဂခခင်းယခင်းလီင်) ဖှိုင်းခခင်းခခင်း.ခခင်းမိုင်းမခခင်း ယခင်းလီင်ခခင်း. မိုခခင်းငါးဂခခင်းကုပ်,ကုဂ်း ဖှိုင်းဂခခင်းရှိုင်းရှိုင်းတု,ဖှိုင်းခခင်းခခင်း. ကခခင်းမိုင်းဂမ်းခခင်း- ပဂ်းလှိုတု,ခွင်းဂခခင်း ပုဂ်း.ဂုင်,သုခခင်း,တူင် ခခခင်း.လှိုင်းသေ ဖှိုင်းဂခခင်းတု,ခခင်း.လိုခင်း. တီး,ခခင်း.ခခင်း.ယဝ်.။ လွင်းလီင်;ရှိုင်းထတ်းသခင်း;တွမ်းတု,ရှုပိုခခင်း.တီး ခွင်းဂခခင်းခခင်း. တိုင်း.ထုပ်းရှခခင်း ခခင်းတွမ်းရှိုတ်းဂခခင်းဂေး,သခင်း; ခလး;တွမ်းခခင်း,ပီးမခခင်းမီး ကခခင်းရှိုတ်းရှုံးမီးခေးတခင်း, ယိုခခင်းယွခခင်းရှိုတ်းခွင်းဂခခင်းသေ ကမ်း,မီးတခင်း ခီးလှိုခိုင်း.လိုင်း.လူင်လခင်းသင် ပေးရှပ်;တူရ်းလွင်းတခင်းကခခင်းတေတုမ်း.တိုင်း. ခွမ်းတိုခင်းသခေ,ဝခလး; တူင်,ဂုင်းဂုခခင်းမုး တီးခခင်းခခင်း.လှို မခခင်း.ခခင်း. ခခင်း.ယဝ်.။

ခွင်းဂခခင်းပီးမခခင်းမီး ကခခင်းတိုင်း.ရှိုတ်းသခင်းခခင်းခခင်း.ဂခခင်းယခင်းလီင် ဖှိုင်းခခင်းခခင်း.ခခင်းမိုင်းမခခင်းခခင်း. လခင်းတူရ်း တေကိတ်,ရှိုင်း ဖှိုင်း တီးခခင်းဂခခင်းကခခင်းတခင်း,ယိုခခင်း.လိုင်းခခင်း. တခင်းမူတ်းတု,ခခင်းတခင်း 30 ပီပီ။ တေကမ်း,လှိုင်းကခင်း,ခခင်း.ကခခင်းယိုခခင်းယခင်း လွင်းပုဂ်းပွင်ရှိုတ်းသခင်းခွင်းဂခခင်းယို,လူင်ခခင်း မခခင်းခခင်း.ဂီင် (ဂီ,ယဝ်တီ.)၊ ချိုခခင်းတုရ်း; ခလး;ခခင်း.ခွင်း လိုင်းပီခခင်းခခင်း. ယို,လူင်လိုင်းခခင်း.တိုခင်းတေမီးလွင်းတုမ်း.တိုင်း. ယူင်.သခင်းခခင်း.ပုခခင်းပိုင်ယူင်.သခင်းခွမ်းတိုခင်းသခေ,ဝ လိုင်းခခင်း. မခခင်း.ယို,လူင်လိုင်းခခင်း. ခလး;တခင်းခွင်းဂခခင်းပီးမခခင်းမီး ကခခင်းတိုင်း.ရှိုတ်းသခင်းခခင်းခခင်း.ဂခခင်းယခင်းလီင် ခခင်းခခင်း.ကွခခင်း, လိုင်းခခင်း. တိုခင်းတေရှိုတ်းရှုံးကခင်း,ဂီပင်းခခင်း.မခခင်း.ယို,လူင်လခင်း ပေးပိုတ်,ဖှိုင်းလုဂ်.တီး 14% သေတေယိုင်းခိုခင်းထိုင်း

ထွန်းထိန်းရှုရှာပေးဖို့လို့ ထိုင်းဆန်း.ယူ.ယပ်. လွင်းထိုင်းဆီ.တိုင်းတော့စိုက်ခင်းဆန်း.ဆန်း.ကုန်ကမ်း.ထိုင်းသို့, ဒလားတော့လုသုန်း ချမ်းတိုင်းသုယျာ, ချမ်းထိုင်းပိုင်းဂုဏ်ဆန်းယွ.လူင် ကမ်းမီးထွမ်းတူင်, ဝှင်ဂုဏ်ဆန်းဆန်း.ယပ်.။

3. တျးမှင်ရှုခင်း (SEA) သီဆန်းတင်းကွက်,ဒလးလွင်းလီးခိုင်ဂါခင်း

ရှင်းဂါခင်းလူင် ဖေါ,နှိုင်းနှီးဟုးဒလးနှိုင်းထါတံး (MOEE) တင်း ရှင်းဂါခင်းလူင်ဖေါ,ထိုင်းသီဆန်းတိုင်းသုယျာ, (MONREC) လီးမဂ်းမခင်းရှပ်.ရှင်းတျး လူင်,ပုဂ်းပွင်ဖေါ,နှီးဟုးနှိုင်းဆန်း.ရှုးမခင်းဂိုမ်းယိုခင်းယာပ်း ဆင်း,ရှိုဝ်တော့ပီခင်းလွင်းတိုင်းထတ်း ဂါခင်းပုဂ်းပွင် ကမ်းလွဲ.လီးမီတ်,ပီင်းခင်းတိုင်းသုယျာ, ရှင်းဂါခင်းလူင်ထိုင်းဆန်း.ဂျေးလီးရှမ်းနှိုင်းသင်းထွမ်း ရွင်တိုင်း ဝှင်ထိုင်းပိုင်း (IFC) တျ,တော့ရှင်နှိုင်း (SEA) ဆီး.သေလီးဖွတ်းတင်းတျးမှင်ရှုခင်းလွင်းဂခင်းကခင်းပီခင်း -

ဂါခင်းပုဂ်းပွင်ဟုးနှီးဟုးနှိုင်းဆန်း.ကမ်းယိုခင်းယာပ်းဆီး. ကိုင်ခိုင်ခမ်.ဂူးလီဖေါ,၊ လီခင်း ဒလး ဂါခင်းတင်းပီခင်း ယူင်.သင်းပိုင်ပီခင်း ချမ်းတိုင်းသုယျာ,ကမ်းလွဲ.တိုင်းထင်ရှင်း ရှုးခိုင်းထွမ်းချမ်းတိုင်းသုယျာ, တင်းလူင်တင်းလီခင်း၊ ပီ.လွင်းခင်းပက်းလွဲသို့, တျ,ပုဂ်းပွင်ပီးမဂ်းမီး၊ ချမ်းတိုင်းသုယျာ, ယိုခင်းယာပ်းခင်းဂါခင်း၊ ဖီင်,ပီင်းတင်းတူင်,ဝှင်ဂုဏ်။

တျ,မှင်ရှုခင်းကခင်းဆီး. မီးယိုင်းကမ်း ရှင်းယိုင်းမဂ်း.ယခင်းပခင်းမခင်း

- မီတ်,ပီင်းထိုင်းသီဆန်းခင်း.ဂါခင်းလွင်းလီခင်းမခင်း.ဒလး ယူင်.နှိုင်းဂါခင်းမခင်းတမ်ပဂ်းဂပ်,ပိုင်ဂပ်,သေ မီတ်,ပီင်း တင်းခီမ်.ဆမ်း. ကိတ်,တင်းပိုင်ယူင်.သင်းချမ်းတိုင်းသုယျာ,
- မခင်းရှပ်းတိုင်းသုယျာ,ကခင်းလက်,လီးဒလး ကွင်းတီးချမ်းဂိုင်းဂိုင်းနှိုင်းထင်းကိတ်,တင်း ဂုးခင်းမခင်းပုး လီမ် ခခင်းတိုင်းသုယျာ,
- ပိုင်း.ဒဝး လွင်းတော့ပီခင်းဖေးတုမ်.တိုင်း.တေ,တူင်,ဝှင်ဂုဏ်းဒလးပီးမီးမီး
- ယွမ်းရှပ်း. ပွင်,လွဲဒလးပိုင်း.ဒဝးကမ်း,ခခင်း ထတ်းဂါခင်းလွင်းကခင်းတော့ပီခင်းဖေးခီခင်းသိုင်းသိုင်း
- လွဲဂပ်.လီမ်ဂါခင်းပုဂ်းပွင်ကခင်းပီခင်းဖွမ်းလီတေ, ဝှင်ခိုင်းထိုင်းရုးလွင်းတုမ်.တိုင်း. တူင်,ဝှင်ဒလး ပိုခင်း.တီး.သေ
- ကိတ်,ကွက်,နှီးဟုးနှိုင်းဆန်း.ကမ်းပီင်းတေ, ယုမ်း,ယမ်မခင်းလွဲလီခင်းဒလးလီခင်း,ဂုးမခင်းလီး တျ,လွဲ.တိုင်း ခင်းပိုင်း

လီးဒဂးလီတံး (SEA) ဆီး.ခင်းပုးချင်းဂါခင်းကခင်းမီးနှိုင်းနှိုင်း 10 မီ,ဂျ,ဝတ်. ကမ်း,ခခင်းကခင်းယွ,လှိုဝ်ခခင်း.ထိုင်းခင်းမိုင်းမခင်း ပိုင်လူင်ကခင်းလီးပီခင်းဂါခင်းဝိ.ရှမ်းပုး-

1. **ဖီခင်းဂါခင်းဆန်း.မခင်းခိုင်းတင်းမူတ်း-** ယိုင်းကပ်ခိုင်လက်းလီခင်းလွင်းထိုင်းသုယျာ. တမ်ဆင်း,ကမ်းမီးပိုခင်း.ပိုင်တိုင်း တျ, ကပ်ပိုခင်း.တီးဟုးရှင်ရှင်းရှင်းဂါခင်း
2. **ဂါခင်းလွဲ.တိုင်းရှပ်းတိုင်းသုယျာ,ကခင်းထင်ရှင်းဖီခင်း,ဂခင်း-** ဝှင်ဂပ်ပီ.ဂါခင်းနှိုင်းဂါခင်း တင်းမူတ်းဒလး ဂုးခင်းမခင်း. ထိုင်းတော့ကမ်း,မီးလွင်းတုမ်.တိုင်း. ကိတ်,တင်းမခင်း.တောင်,သီ ပိုင်းတျ,နှိုင်းသင်း နှီးဟုးနှိုင်းဆန်း.ကမ်းတေ ကမ်း,တုမ်.တိုင်း.တေ,မခင်း.တောင်,ဒမး၊ ရွပ်းခခင်းတေမီတ်,ပီင်းထိုင်းသီဆန်း တင်းခီမ်.မခင်း.ဒလး
3. **လွင်းပုဂ်းပွင်ကိုင်ခိုင်နှိုင်းနှီးတီးရှပ်းတိုင်းသုယျာ,-** ပုဂ်းပွင်နှိုင်းဆန်း.ထွမ်းနှိုင်းနှီး ကခင်းထွမ်း လက်းလီခင်းသုယျာ, (ကမ်း,ဆခင်း နှိုင်းကွက်,နှိုင်းနှီး) ကခင်းတေကမ်း,နှိုင်းရှပ်းတိုင်းသုယျာ,လုလီပ် ကမ်း,ခခင်းကခင်းတေကမ်း,နှိုင်းရှပ်း မီးလွင်းတုမ်.တိုင်း. ထွမ်းတူင်,ဝှင်ဂုဏ်းထိုင်းပိုင်းကိုင် လွဲ.တိုင်းချမ်းတိုင်းသုယျာ,ဝခင်း.။

လှိုင်းကခင်းတေလီးရှုလီးဒဂးတင်းကွက်,မခင်းဆခင်း. တိုင်း.သိုပ်,ခတ်းလွဲရှပ်းပွင်,ထိုင်ခင်း.ဂါခင်းပုဂ်းပွင် ဖေါနှိုင်းဆန်း.မိုင်းလီပ်ဆီး. ယူ, ရှမ်းပုးတင်းလမ်း,လွင်းဂုးခခင်းတိုင်းသုယျာ,ဒလး တူင်,ဝှင်ဂုဏ်း တင်းဟုးဂ်း,ခွင်းလက်,လီထိုင်းဆခင်း. ထွမ်းဟုးပခင်း ပီးဝှင်. (SEA) ခပ်ဒလး တင်းဟုးလူင်.လီခင်း, ရှင်းထွမ်းခပ်တိုင်း.ကုပ်,ဂပ်ဂခင်းပိုင်းတျ,တော့စိုက်ခင်းထိုင်းဒဆ သီဆန်းတင်း (SEA) ခပ်သေ ချမ်း.ကွက်,ခေးမခင်းလွင်းခိုင်း.ခမ်,ကခင်းထင်ရှင်းယိုခင်းရှုလီးတင်း ခိုခင်းမခင်းထတ်းဟိုခင်းယုဂ်းယိုင်.ယပ်.သေ ဆင်း,ရှိုဝ်တေရှပ်း.လှိုင်း.ပွင်,ပိုင်းထိုင်ခေးတိုင်းဂမ်ထွမ်း တျးမှင်ရှုခင်း (SEA) ဆခင်း.ယပ်. ထွမ်းခင်း.မီးလီမူ,လီထွမ်းခင်းရှပ်း ထွမ်း မှိုခင်းထွမ်းဝှင်ခင်းပိုင်း.တီး.ဒလး ဟုးလူင်.လီခင်း,ခွင်းမိုင်းခပ်ထိုင်းဆီး. ပခင်းတင်းရှု.ခင်းပိုင်း.တီး၊ ထပ်းခေးတီး လူင်ပွင်ထိုင်း၊ ထွမ်းကမ်း,လွဲလူင်ပွင်ထိုင်း (NGO) ထွမ်းကခင်းပီခင်းပုဂ်,ဝှင်,သုခင်း,တူင်၊ ထွမ်းဖေါ,ပုဂ်းပွင်၊ ထွမ်းတူင်တိုင်း လီဖေါ,လီပုး။

မူးမီးတောင်ရှုလှိုင်လီခမ်းလီလီကွင်းဂါခမ်း၊ မူးလင်းခေးတီးလှိုင်ပွင်ထိုင်ဂပ်၊လေး၊ မူးထိုင်ရှိုတ်းဂါခမ်း ခူခမ်းချဲ့လွတ်းလွတ်းလီလီခမ်း ထိုင်ခမ်းယပ်။

ပင်ရှပ်ထူပံးကုပ်၊ကုပ်ဂခင်းထွမ်း မူးဂိုဝ်၊ခွင်းလီလီခမ်း၊ဂေး၊ ယင်းတိုက်၊မီးဂျု၊ယူ၊ခိုင်းခိုင်းခင်း၊ရှိုဝ် တေထိုင်လီတင်းရှခမ်း ကခင်းပိုက်၊ပိုင်းဂခင်းခင်း၊သေ တေမုင်းခေး၊မူး၊ကခင်းခင်း၊လေး၊ တင်းလမ်း၊လွင်းထိုင်ခင်း၊ ထိုင်၊ရှိုဝ်ခင်းခင်း၊သေ မီးလွင်း တူင်းခိုင် 55 ကခင်း ကခင်းပခင်းပီးဂုခင်း၊ ပတ်းပိုခင်းခင်း၊မိုင်းမခင်း၊ လွင်းတူင်းခိုင်ထိုင်ခင်း၊ပူးထွမ်း ပင်ပခင်းတင်းရှု ခင်းပိုခင်း၊တီးခမ်းခမ်း၊ ကခင်းမီးဂုခင်းမိုင်းခင်းပိုခင်း၊တီးခင်းရှမ်း၊ တင်းထွမ်းခင်း၊တူင်းခိုင်တူင်း၊ပုင်းဂုခင်း၊ ထင်းခေးတီး ထခင်းပိုခင်း၊တီးခင်းလေး၊ ခင်းထိုင်၊ မီးပင်ပခင်းတင်းရှု၊လက်၊လီ၊မူးဂိုဝ်၊ခွင်း၊ မီးလွင်းကုပ်၊ကုပ်ထွမ်းဂုခင်းမိုင်းခင်းပိုခင်း၊တီးခင်းသိုဝ်း၊ ပျံ၊တီး၊ဂခင်းမိုင်း၊ ထင်းခိုင်းထိုင်ခင်း၊ဂွင်းဂခင်း၊လေး၊ မီးပင်ကုပ်၊ကုပ်ထွမ်းထွမ်းမူးရှိုတ်းခင်း၊မိုင်းမခင်း၊ ထိုင်ခင်းယပ်။

လွင်းပိုင်ထာခင်းခေးမုခင်းပိုခင်း၊တီးခင်းခင်းခင်း၊ Hydropower geographic information system (GIS) ထိုင်ခင်း၊ဂေး တိုက်၊ရှခင်းရှခင်း၊ ရှခင်းခင်း၊တီး၊ ကွင်းတီးတိုက်၊ရှိုတ်းသင်းသေ ခင်းဂခင်းခင်းခင်း၊မိုင်းထိုင်ခင်း 10 မေ၊ဂျု၊ဝတ်၊ ကမ်းခင်း ယုံ၊လှိုင်ခင်းထိုင်ခင်း၊ဂေး၊ပူး သီခမ်းခမ်း၊လှိုင်ကခင်းယုံ၊လှိုင်ခင်းမိုင်းမခင်း၊မီးရှိုင်းခင်းမိုင်း ခင်း၊ဂိုဝ်၊(ဂီ၊ယု၊ဝတ်၊)၊ ခင်း၊ခင်း၊ ခင်း၊ခင်း၊ ထိတ်၊ထွင်း၊ ပဂုင်းလေး၊ ပေလီခင်း ထိုင်ခင်း၊သေ တျု၊ထိုင်ခင်းသွင်ကခင်းခင်း၊ပီခင်းရှိုင်းပင်၊ပင်၊လီ၊ တီး၊မီးသီခမ်း ခင်း၊ထုဂခင်းပီခင်းဂုခင်း၊ မိုင်းထိုင်ခင်း၊တီး၊ တခင်းသီ၊ ရခိုင်၊ ထိုင်ခင်း၊ လွင်းယုင်းယုင်းသီခမ်းခင်း၊ခင်း၊ ခင်း၊လီ၊ ကပ်လီခင်းထင်းဂခင်းရှိုင်းတိုခင်းသ၊မူး၊ဝသေ ထတ်းသင်းထိုင်ခင်းခင်းသွင်ကခင်း ကခင်းဂိုဝ်၊ခွင်းဂခင်းခင်းယပ်၊ ဂုရှင်းဂူးမခင်း လက်၊လီ၊ ထိုင်ခင်းလီလှိုင်သေခင်း၊ရှိုတ်းသင်းပိုခင်း၊ထာခင်းခင်း-

1. ခမ်းခမ်းကခင်းဂေးယုံ၊လှိုင် - သင်းပခင်းသီဂွင်း၊ဂီ၊ဂခင်းလေး
2. ခမ်းခမ်းကခင်းဂေးကွမ်း၊ - ထိုင်းသင်းပခင်းတီးလီခမ်း၊ ခင်း၊တိုင်းထင်းဂခင်း တီးကခင်းခင်း၊ဂခင်းရှခင်း၊မခင်း၊ သခင်း ခင်းမီးခင်း၊ တူင်းမီးထိုင်ခင်းခင်း၊ရှမ်း၊ ခင်း၊ခင်း၊ခင်း ယုင်း၊သင်းပိုင်ခင်းသ၊မူး၊ဝ မေးခင်း၊ခင်းယပ်။

သီဂေးခမ်းခမ်း၊ကွမ်း၊တင်းမူတ်း 58 သီခင်းခင်း၊တိုက်၊ခူခင်း၊ရှုထတ်းသင်းယု၊ ကခင်းမီးခင်းမိုင်းမခင်း၊တင်းမူတ်း လွင်းတုမ်း၊ ယွမ်းတင်းခင်းဂခင်းပီးမခင်းမီး ကခင်းတိုက်၊ရှိုတ်းသင်းခင်းခင်း၊ဂခင်းယမ်းလီခင်းခင်း၊ ဂေးတိုက်၊ထတ်းသင်းသေ တေတီပံး တတ်း ဖွခင်းဂခင်းကခင်းလီခင်းတေကွင်း၊မူးထွမ်း တင်းဂခင်းပုင်းပွင်ခင်းယပ်၊ တီးခင်းခင်း၊ရှခင်းရှခင်း 5 ယုင်း၊သင်း၊ ဂခင်းပုင်းပွင် ယိုခင်းယုင်းခင်းရှိုင် 8 ပိုင်းတျု၊ ကပ်ပီခင်းတူင်းယုင်း၊ တီးလီခင်းရှခင်းမိုင်းခင်းခင်းယပ်။

4. ယုင်းခမ်းပုင်းပွင်ခိုခင်းယုံ၊မခင်းဂိုခင်း

ယုင်းခမ်းပုင်းပွင်ခိုခင်းယုံ၊မခင်းဂိုခင်းခမ်းယုင်း တွမ်းတျု၊မခင်း၊ထိုင်ခင်း၊ခင်းခင်း၊မိုင်းခင်းခင်း၊ ကိုင်ခိုင်လွင်းဖွခင်းလီခင်းလေး ဖွခင်းထု၊ ကခင်းလီခင်းရှခင်းမေးခင်း၊သေ လီခင်းထု၊ခွတ်၊ဖွတ်းမေးယပ်။ ကခင်းလီခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း၊ပွင်းဂမ်း ကွမ်းတင်းခင်း၊ ပီခင်းတျု၊ခင်း ထင်းရှိုင်းလီခင်းယုံ၊ခိုခင်းခင်း၊ တျု၊ခမ်းယုင်းခင်းခင်း၊လေးသင်း၊ ပီခင်းတျု၊မူး၊ထိုင်ခင်း ခင်းဂခင်း ဝင်းခင်းခင်းခင်းခင်း “ယုင်းခမ်း” ပွင်းဂမ်းရှိုင်းခင်းယပ်။ ယုင်းခမ်းပုင်းပွင်ခိုခင်းယုံ၊မခင်းဂိုခင်းခမ်းယုင်း သို့၊ထိုင်ခင်း ထိုင်ခိုင် လွင်းခင်း၊ပီးယု၊လီ၊ လွင်းတူရှိုင်းထိုင်လုမ်းလုးရှိုင်းတိုခင်းပီခင်းလေး၊ ဖွခင်းရှိုင်းရှိုင်းခင်းယပ်။ လွင်းဝင်းခင်း လီခင်းထိုင်ခင်းခင်းခင်း၊ တွမ်းတျု၊ပီယုင်းထိုင်ခင်း ထိုင်ခင်းခိုခင်းယုံ၊မခင်းဂိုခင်းခမ်းယုင်းခင်းယုင်းခင်း၊ လီခင်းထိုင်ခင်းယု၊သွင်ခင်း၊တွမ်း ...

- ဂိုင်းခွမ်းလွင်းတုမ်း၊ယွမ်းခင်းကခင်းပီခင်းမူးယု၊ခိုင်း “ယု” ထွမ်းခင်း၊ ခင်းဂခင်းကခင်းခင်းခင်းလေး၊ ခင်းဂခင်းကခင်းလီခင်းလီခင်း မိုင်းထတ်းတူရှိုင်း လွင်းပီခင်းလု၊ထွမ်းပိုခင်း၊တီးသေ တီခင်းတင်၊ခင်းမူး၊ လေး
- ခင်းဂခင်းခင်း၊ဖွခင်းတိုခင်းပီခင်းလေး၊ ခင်း၊ခူခင်း၊ရှိုင်းလွင်းပီခင်းလု၊ဖွခင်း (ခင်း၊ခူခင်း၊ရှိုင်းလွင်းပီခင်းလု၊ ဖွခင်းတိုခင်းပီခင်းကမ်း၊ခင်း ခင်း၊လုလှမ်းလုမ်းလုးတူရှိုင်းဖွခင်းတိုခင်းပီခင်း) တွမ်းတျု၊ဂူးခင်းဂခင်းခင်း၊ထိုင်ခင်းခင်းခင်းခင်း၊ ထွမ်းခင်း၊လွင်းခိုခင်းခင်း၊ကခင်းလီခင်းရှိုင်းမူးထိုင်ခင်းခင်း၊သေ လီခင်းယွမ်း ထုဂ်၊ထွမ်းမီးမိုင်းခင်းယု၊ယပ်။

ခင်းခေးလီခင်းပွတ်းတွမ်းကခင်းလမ်း၊လွင်းသုတ်းတွမ်းတျု၊ ယုင်းခမ်းပုင်းပွင်ခိုခင်းယုံ၊မခင်းဂိုခင်းခင်းလေး ဂေးပီခင်းပွတ်းထိုင်ခင်းရှိုင်းလို့ ကခင်းလီခင်းလတ်းခင်းမူးခင်းယပ်။ 1) ခမ်းခမ်း၊လှိုင်ဂူးခင်းဂေး၊ ထုဂ်၊လီခင်းလုမ်းလုးတူရှိုင်းထိုင် မခင်းခင်းမိုင်းခင်းခင်းခင်းခင်း ခင်းလေး 2) ခင်းထိုင်ခင်းရှိုင်းလို့ တွမ်းတျု၊ ခိုခင်းယုံ၊ခင်းတိုခင်း ကမ်းခင်း လွင်းတူရှိုင်းထိုင်လုမ်းလုးဂိုတ်း၊ခင်း၊ ခမ်းခမ်း၊လှိုင် ဂူးခင်းဂေး၊ ထိုင်းထိုင်ခင်းရှိုင်းလို့ မိုင်းခင်း၊ ရှိုတ်းရှိုင်းသီခင်း၊ င်း၊ ပျံ လေး၊ တူင်းသတ်းထိုင်ခင်းယု၊ခင်းခင်း၊ရှိုင်းလို့

ချေးတိပ်တတ်တင်းသိင်; ကပ်ပစ်ဂူခင်းလိုပိးချေးမုခင်းဂီဝ်,ဂပ်းပီးထတ်;သေ ကခင်းရှမ်းဂခင်းတင်းမူတ်းလေးကခင်းမုး
လင်းခေပ်.သွခင်း,တူရ်းတင်းသိင်;သမ်. တေဂခင်းပိခင်းယူ,ဝီ. 3 ပွတ်းတွခင်း; ...

- **ပွတ်းခိုဝ်** ... ရှိတ်းပခင်းဟွခင်းလီတူ,ရှုရ်းလို့ မိုခင်းခေင်, ခေမ်.တောင်းခိုဝ်လီလို့လူင်းတင်းတွ; ကပ်ငွးလေးခီးဟုခင်း
ရှုံးမုးပိခင်းထတ်;သဟေ,ဝပခင်းထိုခင်း,ခိုဝ်း။
- **ပွတ်းဂင်** ... ကမ်,မီးလွင်းဂီတ်,ခေ ဂေ.ဂင်းကခင်းလို့ တေမုးလွီးထီမ်ပခင်းတူ,ချေးမုခင်းပီးထတ်;။
- **ပွတ်းတွ;** ... ကမ်,မီးလွင်းဂီတ်,ခေ ဂေ.ဂင်းကခင်းလို့ တေမုးလွီးထီမ်ပခင်းတူ,ချေးမုခင်းပီးထတ်;။

ပွတ်းခိုဝ်သခင်းလို့ 10 တီးခခင်း. လီးရှခင်းခေဝီ.ဝု; မီး 24% ခွင်မိုင်းမခင်းဂူရ်း ကခင်းပိခင်းတီးတူ,ထိုင်းသိမ်းလုမ်းလုး
ဟွခင်းလီဟိုင်းထတ်;သဟေဝလေး; ထိုင်းသိမ်းလွင်းပိခင်းလူ.ခွင်းခခင်း။ မီးခင်းဂခင်းတူ,ခိုခင်းယုံ,လို့.ဟွ.ခေမ်.ဂူရ်း ကခင်းလီး
ထုဂ်,သခင်းခတ်းတူ,မုးသင်းခင်းဂခင်း ကခင်းမီးလွင်းတုမ်.တိုဝ်.ဟိုင်းတိုခင်းပိခင်းလေး; ဟိုင်းဂူခင်းထိုင်းကခင်းယူ,သပ်းခင်းပိုခင်း.တီး
ခခင်း.လေးသင် တေကမ်,မီးလွင်းခိုဝ်,ခမ်.တူ,ဟိုင်းဂူခင်းလေး; သတ်းထိုင်းကခင်းယူ,သပ်းထင်။ ပွတ်းတွခင်းခိုဝ် 5 တီး
ကခင်းတေမုးခတ်းခွင်ခိုဝ်ရှုဝ်မမခင်း.ကေ,ယူ,ဝတီ, ကခင်းမီးတင်းဂွင်း 78,900 ရီးလူဝ်းမိတ်.လေး; ပိခင်း 21% ခွင်ခေးလိခင်း
ရှုရ်းလို့မိုင်းမခင်း။ ခေးလိခင်းရှုဝ်ခွင်ကခင်းမီးဂုးခခင်းလေးလမ်,လွင်းခင်းခေ. ခပ်းပုး 47% ခေးလိခင်းကခင်းမီးကူခင်း
ကခင်းလီခိမ်.ထိုဝ်း။ ခပ်းပုးတီးကခင်းတူဝ်ယူ,ခင်းခခင်း.လေး; သတ်းလီထိုင်းတင်း ထိုခင်း,ခိုဝ်းထိုင်းခခင်း.ယပ်.။ မမခင်း.
ကခင်းလီမုးတီးသုင်ထိုင်းသွင်ကခင်းသမ်. ပိခင်းကခင်းမီးမိုင်းတူ,ခင်းတူရီလေး; ထိုင်းကခင်းခိုင်းသမ်. ပိခင်းမမခင်း.ရှင်း
ခခင်း.မမခင်းရှင်းလေး; မမခင်းခင်းမိုင်းရခိင်.။

မမခင်း.တီးခင်းခေးလိခင်းပွတ်းဂင်လေး; ပွတ်းတွးထိုင်းခခင်း. ပိခင်းတီးကခင်းတေရှိုတ်းဂခင်းလို့.ဟွခင်းခခင်း. ခခင်းထိုင်းလှိုဝ်မုးထိုင်း
37% လေး; 39% ကခင်းယမ်းမီးခင်းမိုင်းမခင်း။ မမခင်း.ထိုင်းခခင်း. ပိခင်းမမခင်း.ကခင်းလူင်ပွင်ထိုင်း; တေကခင်း
ရှိုတ်းခင်းဂခင်းလို့.ဟွခင်းခခင်း.ယပ်.။ ဂုးပွဂ်းခေ.ဂေ; သင်ဝုးမီးချေးမုခင်းမို့, ကခင်းဂီဝ်,လူရ်းဟိုင်းတိုခင်းပိခင်းခင်းခွင်
သဟေ,ဝလေး; ဟိုင်းဂူခင်းမုးထိုင်း လွင်းမမခင်း.မုးမိုင်းလို့ဂေ; ရှင်းဂခင်းတူ,လူင်းရှိုတ်းခခင်း. တိုခင်းခပ်.တမ်းမုး လွမ်းယပ်.။
မခင်းပွင်,ဝုးလူင်ပွင်ထိုင်း တိုခင်းခတ်းလို့တူ,တေလီးခခင်း.တွခင်းဟွခင်းလီရှုံးမခင်း.ဟိုင်း,ပိင်းဂခင်း ခင်းဂဂင်လွင်းပုဂ်းပွင်
ခိုခင်းယုံ,လေး; လွင်းတူရ်းထိုင်းလုမ်းလုးရှုဝ်ခွင်ဟိုင်းတိုခင်းပိခင်းယပ်.။

ရှင်းဂခင်းလို့.ဟွခင်းခခင်း.မခင်းဂိုမ်းခပ်းယပ်းခခင်း. ပိခင်းရှင်းဂခင်းကခင်းတေလို့.ဟွခင်းခခင်း.တီးလီဝ်သေ ရှိုတ်းပိခင်းဟွ.ကခင်းလို့.လီး
ခိမ်.လှိုဝ် ကခင်းဂူခင်းမိုင်းပိုခင်း.တီးယမ်းရှိုတ်းလို့.ဂခင်းမုးလွမ်းမမခင်း.ကွခင်း, မမခင်း.ကိတ်းခခင်း.ယပ်.။ ဟွခင်းလီကခင်း
ရှင်းဂခင်းတင်းခခင်းထိုင်းခခင်း. တေရှိုတ်းပခင်းလီးခေ.ဂေ; တူ,ဂခင်းဟွ.လီးလို့.လီင်းလီလေး; တူ,မမခင်း.ပေးတေကမ်,
လီးလီဝ်တီးလီလီခခင်း.ယပ်.။ လွင်းပုဂ်းပွင်ခိုခင်းယုံ, ပွတ်းဂင်ရှိုဝ် ပွတ်းတွးဂေ;ယပ်. မခင်းတိုခင်းဂခင်းတူ,ပီးမဂ်းမီးမိုခင်းဂူ
ရှင်းဂခင်းခပ်လူင်း မိုဝ်းရှိုတ်းဂုးဂမ်းခခင်း.ယပ်.။ တေရှိုတ်းရှုံးဂခင်းလို့.ဟွခင်းခခင်း.မိုင်းမခင်း; လုဂ်းတီး 14.4% ထိုင် 23.5%။
ကခင်းတေဂခင်းလီးလီ ခေ.ဂေ; တီမ်,လှိုဝ် 45% ခခင်း. တိုခင်းပိခင်းတူ,ဂခင်းပီးမဂ်းမီးယူ.ယပ်.။

ရှုဝ်ရှုဝ်လွင်းခိုခင်းယုံ,တူ,ဂခင်းလို့.ဟွခင်းခခင်း.လေး; လွင်းခိုခင်းယုံ,မခင်းဂိုမ်းမိုင်းခေးခေ. တေပိခင်းမုးထိုင်း.ရှိုဝ်ကခင်းဝုးခခင်း.
ကမ်,လမ်းလီး; မခင်းကိင်ခိုဝ်ရှုဝ်ခွင်သဟေ,ဝဟိုင်းတိုခင်း; ဟိုင်းတူင်,ရှင်းဂူခင်းလေး; ပီးဂခင်းဂု.ခါ ကခင်းတေမုးရှုဝ်,ဝမ်းလီးခိုဝ်
ပိခင်းထိုင်းခခင်း.ယပ်.။ ပိခင်းထိုင်.ရှိုဝ်ဂေ;ယပ်. ကခင်းလင်းလီးလေး; လမ်းခတ်းလီးထမ်သုတ်းခေ. တေမီးမွဂ်; 13,000
မီ,ဂု,ဝတ်. ကမ်,ခခင်း တေရှိုင်းခိမ်.လှိုဝ်။ လွင်းလမ်းခတ်းတူရ်းခေ.ဂေ; ကိင်မုးတီးရှင်းဂခင်းကခင်းမီးယူ,မိုင်းလီဝ် 3,300
မီ,ဂု,ဝတ်. ရှမ်းတင်းကခင်းမို့, ကခင်းမုးတီးရှင်းဂခင်း ပုးတွးလွမ်းဂေ,သင်း 1,600 မီ,ဂု,ဝတ်.ခခင်း။ မိုဝ်းလီဝ်ခေ.ဂေ;
ရှင်းဂခင်းခင်း ပွတ်းတွခင်းခိုဝ်လေး; ပွတ်းတွခင်းတွ; တီမ်းတိုင်,ဝီ.ဝု; 7,300 မီ,ဂု,ဝတ်.။ ရှိုင်းဟွခင်းလီဝ်.ကွခင်း,မင်ထိုင်းကခင်း
မုးတီးကခင်း တီမ်,ခခင်း. တေမုးတုမ်.တိုဝ်. ရှင်းဂခင်းဟွခင်း.ပွတ်းခိုဝ်ကခင်းယုံ,ဟွခင်း; လွမ်းခခင်း,ရှင်းဂခင်း ကခင်းမီးယူ,
မိုဝ်းလီဝ်လီးတီမ်,တိုင်,ခခင်း.။ ကမ်,လွင်းဝု; ယိုင်းထိုင်ထိုင်းထိုင်းရှိုတ်းရှိုင်းဟွခင်း.ကွခင်း,ကခင်းတီမ်,လှိုဝ် 10 မီ,ဂု,ဝတ်.
ခခင်း.ခခင်း,ဂပ်.။ ဂူရ်းဂု; လွမ်းခခင်း,လွင်းလူင်းတိုခင်းရှိုတ်းဟွခင်းခခင်း. တိုခင်းတေသိုပ်,ရှိုတ်းဂု,ယူ,လွီးလေး;
လှိုဝ်သေခခင်း.ကမ်,ဂု; ရှိုင်းဟွခင်းဂုးတီးဂေ; တေမီးလွင်းခိုခင်းယုံ,ခိုပ်းခေးခိုခင်းမုး။

လွင်းဝင်းဟိုင်းခခင်းခိုဝ်သခင်းလို့ခေ. ဂမ်.ထီမ်.ခိုင်းမိုင်း တူ,လို့.ခင်းရှင်းဂခင်းသေ ထုမ်းဟိုင်း,သင်းဟွခင်းခခင်း. GIS ဂေ;လီးလွီးထီမ်ဝီ.
လေး; ယင်းမီးဂခင်းဝင်းဟိုင်းခခင်းတူ,လူင်းမိုင်းရှိုတ်း ခင်းတင်း 3 ပိခင်း.။

- ဂေ,တင်းဂေ,မတီ,ဝင်းဟိုင်းရှမ်းဂခင်းလွမ်း လူင်ပွင်ထိုင်းမခင်း; (MOEE လေး; MONREC)

- ခတ်းလွင်သင်းပေးလီ၊ သင်းဟ်းဟ်းအမ်၊
- ခတ်းလွင်ဟ်းသင်းဒေအမ်၊ဒေတူပမ် လွမ်းပိုခမ်တီးသုင်ပမ်လွင်ပွင်လိုင်၊
- သင်းလီင်းဒေလွင်ရှင်းဟ်းအမ်ခိုင်းခိုင်းခိုင်းခိုင်းယာ်း၊
- သင်းလီင်းဒေလွင်ခိုင်းယွဲ၊ ကမ်တုမ်တိုဝ်းဟ်းတိုခင်းပီခင်းလေး တူင်ဂုင်းဂုင်းလိုင်ယု၊သင်းလေး လွင်းလတ်း ကမ်ဝင်းဟ်းအမ်၊
- ဝိမ်းခွမ်ခေးမုခင်းလေး ခုခင်းခွ၊ရှု၊ထီင်း။

လွမ်းအင်၊ပီခင်းခေးပိုခင်းကွက်၊ပွက်ဂမ်းကွမ်တင်းလေး လိးသင်းလီင်း လတ်းဒေယုင်ခပ်၊ လွင်းကမ်ခပ် လွင်းခိုင်းခိုင်းဟ်းတီး ပါးလင် ၃ ပီလေး တိမ်းတင်၊ဝိ၊ကမ်လုင်၊လေး ရှုပွဲခေးမုခင်းလိုင်ကမ် လိးရှုခွမ်တွမ်မး။

5. အမ်.တွမ်းဟွမ်းလ

SEA ခတ်းလွင် လွဲးထီမ် အင်၊ရှိုဝ်တေပီခိုဝ်သီခင်းတင်းဟ်းအင်၊ပီခင်း ခွမ်းဂမ်သင်းဟ်းဟ်းအမ်၊ ခိုခင်းယွဲ၊ခိုင်းခေးခိုင်းမးခင်း၊ ကိုင်ခိုဝ်ဟ်းတိုခင်းပီခင်းထတ်းသဟ်းလေး ဟ်းဂုမ်းကမ် လမ်၊လွင်ဂုင်းလိုင်၊ ပါးဂုမ်း၊ပါးဂုမ်းထိုင်ဂုင်းလိုင်၊ လွင်းလုင်၊ ခိုခင်းယွဲ၊ခိုင်းဂပ်းခွင်ဝါခင်းခိုင်း ကမ်ဝါခင်းခိုင်းလုင်၊လွင် ဟ်းဟ်းလိုင်အမ်။ လွင်းခမ်၊မမ်းဒေပမ် လွင်းတု၊တေဂီတ်၊ဒေ ခွမ်းဂပ်းလင် လွင်းဟ်းတိုခင်းပီခင်းသဟ်းလေး၊ခွင်ဝါခင်းခိုင်းလေး လွင်းခိုခင်းယွဲ၊မမ်းဂိုမ်းခိုင်းခေးခပ်းယာ်းလေး ပီခင်းပါးဂုမ်း တင်းဂုမ်းထိုင်ကမ်မီးဟွမ်းလီတွမ်းတု၊ ကမ်လွင်ဟ်းဟ်းအမ်.လေး ကမ်တေမးဂီတ်၊ခွင်သဟ်းလေး၊ခွင်ခိုင်းမးခင်း အမ်.ယပ်။

ယုင်.ခပ်းခိုခင်းယွဲ၊မမ်းဂိုမ်းခိုင်းခေးဂေး လိးဟ်းပမ်လွမ်းအင်၊ ကမ်ဝင်းဟ်းအင်ခွင်လုမ်းသင်းဟ်းဟ်းအမ်.မီးလေး ဝိတ်၊ဒေ ပမ်ခွင်ခွင်သဟ်းလေး၊ခွင်ဂုမ်းခိုင်းပိုခင်းတီး အင်၊ရှိုဝ်တင်းသွင်ဟ်းအင်၊တေလိးမီးဟွမ်းလီတွမ်းဂမ်။ ယု.တီးကမ်ဝင်းဟ်းအင်သုခမ်၊ တူင်၊ခွင်ခိုင်းကမ်တု၊ခိုင်းခေးခပ်းယာ်းအမ်. အင်၊ရှိုဝ်ခွင်ခွင်ဟ်းတိုခင်းပီခင်း ထိုင်းသိမ်းပမ်ဂီတ်၊ဒေပမ်ဟ်းအင် သတ်းဂုမ်း ထိုခင်းခိုင်းလိုင်ကမ်ယု၊ခွမ်းပိုခင်းတီးလေး ကမ်လွင်ဟ်းဟ်းအမ်. တေရှိုဝ်ခိုင်းခိုင်းခေးတူင်၊ဂုင်းဂုမ်းရှင်းအမ်.ဂေးယွမ်းဟ်းတီး ပမ်ယု။ ယုင်.ခပ်းခွင်ခိုင်းကမ်ဂေး သင်းလင်းဒေလွင်ခိုခင်းယွဲ၊မမ်းဂိုမ်းခိုင်းခေး လွမ်းအင်၊ဟ်းအင်ခွင် ခိုင်းကမ် မိုဝ်းလိပ်ဂုမ်း၊ကမ်ပါးမက်မီးတေမးရှုမ်၊ခမ်းအမ်. လိးခတ်းလွင်အင်၊ရှိုဝ်တေသိုပ်၊သင်းဂု၊လိးမမ်း"ဂိုမ်း" အမ်.ယပ်။

ခေးမုခင်းမွင်း လုမ်းယုင်.ခပ်းပုဂ်းပွင်ခိုခင်းယွဲ၊မမ်းဂိုမ်းဒေတေဂေး ...

- လွဲးထီမ်လုမ်းလေးတုရ်းထိုင် အမ်.လိခင်းခိုခင်းဟ်း ထိုခင်းခိုင်းကမ်တေမးထိုင်လိ၊ဟက်၊ပီခိုင်းခေးလေး လွင်းလုရ်းဂွင်း ယာ်းကမ်ယု၊လု.ခွင်ခိုင်းဟ်းတိုခင်းပီခင်း ဟ်းသတ်းဂုမ်းလိုင်တိုခင်းယု၊သင်းလွမ်း ဂမ်မးပမ်သိုပ်၊ပမ်။
- ဝိတ်၊ဒေလုမ်းလေးတုရ်းယု၊ခွမ်းအမ်.ခိုဝ်လိခင်းလေး ထိုခင်းခိုင်း၊
- လွဲးထီမ် ပမ်ခွမ်းပိုခင်းတီးလေး တိမ်းတတ်းပမ်ဂုမ်းလိုင်ကမ်တေလင်းမးယု၊ထိုခင်းခိုင်း အမ်.လိခင်းခိုခင်းဟ်း
- ကွမ်ဟ်းတီးသင်းလွမ်းအင်၊ခေးတုဂ်းလုင်းဂမ် ကမ်သွင်ဟ်းအင်၊မီးလွင်းယွမ်းဂပ်း၊
- အင်၊ရှိုဝ်တေရှု.လွမ်းလိးကမ်ခိုခင်းဂုမ်း" လိးလီ လွမ်းလုရ်း မီးလွင်းဂိုင်း.ဒေလေး လုတ်းလွင်းတုမ်.တိုဝ်း.ဂုမ်းလွင်း "
- အင်၊ရှိုဝ်ဂုမ်းဝါခင်းဂုမ်းဝါခင်းပေးတေမီးလွင်းခိုခင်းယွဲ၊လေး လိးလွင်ဟ်းဟ်းအမ်.လိးလီ။

International Finance Corporation
Room 20-11~13, 20th Floor, Sule Square
221 Sule Pagoda Road, Kyauktada Township,
Yangon 11182, Myanmar.

Tel : +95 1 925 5020

Fax : +95 1 925 5021

www.ifc.org/hydroadvisory



Creating Markets, Creating Opportunities